
IPA pochod česko-slovenského přátelství 2024 

 
kdo si jednou zkusí, pak už navždy musí! 

Známý a mezinárodně obsazený IPA ČSP proběhl letos v sobotu 26. 10. 2024 po 
dvou perfektně připravených trasách nádherným okolím Mostů u Jablunkova. 
Moravskoslezskými Beskydy při samé hranici s bratrským Slovenskem. 

Naše výprava byla rekordně početná: 23 členů IPA Plzeň, včetně svých rodinných 
příslušníků. Jako již bývá pravidlem, vyzkoušel si nás a naše aktivity zase jeden 
nový žadatel o členství, Honza Melša z Jablonce n/N. Jeho poutavá vyprávění o 
létání rogalem nás, spolu s uměním vyprávět anekdoty, bavilo po oba příjemné 
večery v romantickém penzionu Rzehaczek/ Dolní Lomná. Ale ani ostatní 
v zábavě nezůstávali pozadu, takže se nechodilo spát nikdy dřív než po půlnoci. 

Během pochodu jsme se, jak už tradičně bývá, potkali s mnoha známými, jakož i 
nově poznanými, členy IPA. Policisty či vojenskými veterány ze Slovenska, Litvy, 
Polska nebo Maďarska. Zvlášť cenná jsou nová IPA přátelství s členem 
předsednictva IPA Lotyšsko Vitalijsem Kaluginsem, mladými policisty-kami z IPA 
Gdaňsk nebo Miro Jurčíkem, současným vedoucím IPA ÚS Čadca. Od všech sršela 
pro členy naší územky upřímná pozvání k návštěvě! (viz. přiložená foto č.1,2,5) 

Závěrem je nutno poděkovat: Pavlu Chlápkovi z IPA ÚS Hranice, Miro Jurčíkovi 
z Čadca a jejich kolektivům za výbornou organizaci a bezkonkurenční cílový guláš. 
Také však našim členům: Laďovi Plochému za zabezpečení luxusního ubytování 



(dokonce i s wellness), celé rodince Pavla Lóra, která se pod velením obětavé 
Soni starala o přilepšení k naší stravě, rovněž těm, kteří přispívali během 
pochodu k průběžné regeneraci našich sil pravidelnými doušky rozličných 
„kořalek“. Což se týká, nejen např. Luboše Císaře, Honzy Ženíška nebo 
krušnohorských Mariána s Jendou, ale také mezinárodních spoluúčastníků. 
Manželům Havrdovým pak dík za poznání, že ČSP lze ujít i s hodně malým 
potomkem. Poděkování za vzornou reprezentaci samozřejmě všem dosud 
nejmenovaným, kdy každý nějak přispěl ke  krásnému prožití výročí vzniku 
Československa. Nesmí se však zapomenout poklonit říjnovému počasí. Bylo 
nezvykle slunečno, teplo s výborným rozhledem do obou zemí.  

Takže za rok a v ještě větším počtu ´Servo per amikeco´! 

Sepsal a s přispěním ostatních fotografiemi doplnil – Jarda Antoš, sekretář 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 



 

 

 

 

 



 

 

 

 


